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Protokół z X Zgromadzenia Związku „Komunalny Związek Gmin Regionu
Leszczyńskiego” w dniu 16 grudnia 2014 roku.

Zgromadzenie Związku otworzył Kazimierz Chudy Senior Zgromadzenia
Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego, Wójt Gminy Pakosław.

Kazimierz Chudy: Witam serdecznie i otwieram dziesiąte Zgromadzenie Komunalnego
Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego. Na sali jest obecnych 15 na 18 Reprezentantów
Gmin, zatem Zgromadzenie jest władne obradować i podejmować decyzje. Dziękuję Państwu
za przybycie. Witamy również Prezesa Miejskiego Zakładu Oczyszczania Pana Wiesława
Wojdyłę. Przedstawię porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przyjęcie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

5. Informacja Przewodniczącego Zarządu Związku.

6. Interpelacje i zapytania członków Zgromadzenia.

1) Podjęcie uchwał w sprawach: Wyboru Przewodniczącego Zgromadzenia;

2) Wyboru Zastępcy Przewodniczącego Zgromadzenia;

3) Powołania Komisji Rewizyjnej Związku;

4) Powołania Przewodniczącego Zarządu;

5) Powołania Zastępcy Przewodniczącego Zarządu;

6) Powołania Członka Zarządu;

7) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-2017;

8) Zmiany uchwały budżetowej na rok 2014;

9) Uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2018;

10) Uchwalenia budżetu na rok 2015;

11) Wyboru podmiotu badającego sprawozdanie finansowe za rok 2014.

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

8. Wolne głosy i wnioski.

9. Zakończenie posiedzenia.
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Czy ktoś ma jakieś pytania, uwagi do proponowanego porządku obrad? Nie widzę. W takim
razie, kto jest za przyjęciem takiego porządku obrad? Czy ktoś jest przeciw? Czy ktoś się
wstrzymał? Dziękuję.

Za –15 gmin
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Wobec tego porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Przechodzimy do punktu czwartego: przyjęcie protokołu obrad z poprzedniego Zgromadzenia.
Czy mam odczytywać cały protokół? /nie/ Czy w takim razie ktoś ma jakieś uwagi do
protokołu? /brak uwag/. W związku z tym, kto z obecnych jest za przyjęciem protokołu z IX
Zgromadzenia Związku? Proszę o podniesienie ręki. Czy ktoś się wstrzymał?

Za – 15 gmin
Przeciw – 0
Wstrzymało się – 0

Wobec tego protokół z IX Zgromadzenia Związku z dnia 22 października 2014 r. został
przyjęty jednogłośnie. Przechodzimy do punktu piątego dzisiejszego Zgromadzenia. Panie
Przewodniczący, proszę o informację.

Eugeniusz Karpiński, Przewodniczący Zarządu KZGRL: Szanowni Państwo, chciałbym w
skrócie przedstawić Państwu, co się działo od ostatniego Zgromadzenia, które odbyło się 22
października 2014, najważniejsze zdarzenia i najistotniejsze problemy. Natomiast założenia
do budżetu zostaną omówione przy podejmowaniu samej uchwały.

Można powiedzieć, że system jest ustabilizowany. Następuje powtarzalność masy
odebranych odpadów. Porównanie okresów lipiec – listopad 2013 i 2014 wskazuje, że
nastąpił wzrost masy odpadów poniżej 2% - zgodnie z naszymi oczekiwaniami, struktura
odpadów również została zachowana.

Obecnie największy nacisk kładziemy na działania kontrolne i windykacyjne.
Większość z ponad 50 tys. nieruchomości została skontrolowana. Wyniki kontroli wskazują,
że spora część osób, która zadeklarowała segregowanie tego nie robi, stąd te słynne „żółte
karteczki” czyli upomnienia przyklejane na pojemnik, wychwytujemy także nieruchomości,
gdzie są wytwarzane odpady a nie została złożona deklaracja. Są efekty – coraz więcej
nieruchomości w systemie i coraz większa „wpłacalność”.
Do wszystkich właścicieli nieruchomości, którzy zalegali z kwotą powyżej 50 zł zostały
wysłane wezwania do zapłaty. Dziennie wysyłamy ok. 300 takich informacji o zaległościach.
Poza tym dzwonimy, mailujemy. Za 2013 r. odzyskaliśmy ok. 60 % należność tj. z ok. 1,8
mln odzyskaliśmy ok. 1,2 mln – co nam w istotny sposób zwiększyło dochody. To samo
robimy z zaległościami tegorocznymi. Ale w przyszłości już tak dobrze nie będzie – Ci co
mają zapłacić płacą, nie spodziewamy się dużych efektów z egzekucji, duża część skończy się
postanowieniami o umorzeniu.

Prawdopodobnie za 2014 r. okaże się, że będziemy mieli min. 2,5 mln nadwyżki
(nominalnie ponad 5 mln) – ze względu na przeniesienie płatności na nowy rok
obrachunkowy. Chcemy to zniwelować płacąc zaliczkowo za grudzień w wys. np. 1/11
kosztów, od stycznia do listopada. Ta rzeczywista nadwyżka pochodzi z roku 2012 - 326 tys.,
z roku 2013 – 950 tys. i z planu nadwyżki za 2014 r.
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Nieruchomości nam przybywa, ale co jest niepokojące ubyło nam osób w systemie –
zgony, wyjazd natychmiast zgłaszane są w KZGRL, natomiast nadal dzieci oficjalnie rodzi
się bardzo mało. Ze względu na porę roku zmniejszono liczbę kontroli przeprowadzanych w
terenie. Skupiamy się na danych z USC Państwa Gmin w sprawie liczby narodzin i miejsc
zamieszkania rodziców.

Jeżeli są zainteresowani to Pan Rober Lewusz – Kierownik Ref. Gospodarki
Odpadami i Ochrony Środowiska posiada dokładne dane dot. kosztów, masy odpadów, liczby
osób itd.
Reasumując nie należy już oczekiwać znaczących wzrostów dochodów na skutek kontroli,
windykacji czy egzekucji.

Ze stawki 9 zł, która została ustalona przed wejściem w życie nowego systemu, a
dokładnie w styczniu 2013 r. udało nam się pokryć zwiększone koszty zagospodarowania od
1.01.14 oraz koszty uruchomienia i prowadzenia dodatkowych 6 PSZOK-ów. Na dzień
dzisiejszy funkcjonuje na terenie KZGRL 12 PSZOK-ów. Gdyby koszty za transport oraz
zagospodarowanie nie wzrosły to moglibyśmy utrzymać stawkę 9 zł, nawet w sytuacji gdyby
od 1 lipca 2015 r. na terenie związku działało wszystkie 18 PSZOK-ów. Niestety, wiemy już,
że nie będzie to możliwe.

18 listopada otworzyliśmy oferty na transport odpadów w okresie 1.01.15 -31.12.16.
W porównaniu z obecnym SIWZ różnił się wprowadzeniem worków w proporcji 1 za 1 oraz
przez 6-m-cy wiosenno-letnich dodatkowo odbiór co dwa tygodnie odpadów plastikowych.

Wysokość ofert nas zaskoczyła ponieważ wcześniej na bardzo podobne w naszej
opinii zamówienie z gminy Osieczna zaoferowano kwotę 106,92 zł brutto. Mieliśmy nadzieję
na podobny rząd wielkości.
/Eugeniusz Karpiński, Przewodniczący Zarządu KZGRL omówił szczegółowo wyniki
otwarcia ofert – kwoty oferowane, aktualne, % wzrost./

Eugeniusz Karpiński: Asekurowaliśmy się przy wysokości szacowanych kosztów, ale
w dwóch na pięć sektorów i tak nie zmieściliśmy się stąd dzisiejsza data Zgromadzenia, bo od
Państwa zgody zależy zwiększenie kosztów i możliwość podpisania umowy. Dyskutowaliśmy,
czy nie unieważnić przetargu, ale doszliśmy do wniosku, że nie ma to żadnego sensu. „Tort”
został podzielony, tak jak poprzednio. I nie należy oczekiwać zmian. Firmy czują się bardzo
pewne na swoich terenach, stąd jeśliby nawet była kwota zmieniona to na wyższą a nie na
niższą.

Proszę Państwa, koszty odbioru odpadów stanowią zaledwie 30 % naszych kosztów,
natomiast koszt zagospodarowania to około 60 %, koszty administracyjne to ok. 5%.
Aktualnie jesteśmy w trakcie negocjacji z właścicielem RIPOK-a czyli MZO nt. wysokości
kosztów zagospodarowania. Przypomnę, że za ponad 90% odpadów – czyli odpadów
zmieszanych od 1 lipca 2013 r. płaciliśmy 270 zł/t brutto, natomiast od 1 stycznia 2014 r.
płacimy 282 zł /t brutto. Oferta MZO na początku wyniosła 318 zł/brutto (kalkulacja)
negocjacje zakończyły się kwotą 300 zł brutto, ale pod warunkiem, że umowa zostanie
podpisana tylko na 6 m-cy 2015 r.
Związek nie podważa kalkulacji natomiast nawet wynegocjowane kwoty wydają się nam
wysokie.

a) Wszystkie odpady trafiają do RIPOK
b) Jest ich o ponad 30% więcej, czyli ok. 17 tys. ton rocznie więcej niż przed

funkcjonowaniem systemu
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c) Koszty zagospodarowania są wyższe niż w sąsiednich RIPOK-ach, aczkolwiek nie
można wprost porównywać kosztów bo np. w Suchym Lesie jest tylko składowisko.
Eugeniusz Karpiński przedstawił zgromadzonym, jak wyglądają stawki opłat oraz

wyniki przetargów innych związków w kraju, dane dostępne w BIP związków.

Eugeniusz Karpiński: Reasumując nastąpi spory wzrost kosztów zarówno odbioru jak
i zagospodarowania odpadów (po podpisaniu umów) w porównaniu z 2014 r. /dokumentacja
przetargowa w Biurze Związku/.

Skutek – wzrost stawki o ok. 1,50 zł/osoby i bardzo istotne zmiany w budżecie i WPF.

Dokładne dane będziemy posiadać na początku stycznia 2015 r.
Ok. połowy stycznia chcielibyśmy zwołać Zgromadzenie, gdzie Państwo otrzymacie

propozycję zmian stawek.

Z praktycznego punktu widzenia nie będą one mogły wejść w życie wcześniej niż 1.03.
(bardziej prawdopodobnie od 1.04). Ponieważ zwiększone koszty będą ponoszone od 1
stycznia a nowe stawki od 1 marca lub kwietnia, to część nadwyżki, o której była wcześniej
mowa zostanie „skonsumowana”. Nie ukrywam, że część tej kwoty (nadwyżki), chcielibyśmy
w przyszłości przeznaczyć na urządzenie i funkcjonowanie PSZOK-u z prawdziwego
zdarzenia (z dofinansowaniem z NFOŚiGW).

Warunki otrzymania:
a) Stawki min. 8 zł/osoba
b) Powierzchnia PSZOK min. 3000 m2

c) Prowadzenie edukacji ekologicznej wśród dzieci i młodzieży.

Nasze PSZOKi są funkcjonalne, ale jak sami Państwo widzicie dość siermiężne. Jeden
chcielibyśmy mieć z prawdziwego zdarzenia.

Na koniec – nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie, która teraz
trafiła do podpisu Prezydenta Bronisława Komorowskiego. Większość proponowanych zmian
jest korzystna i dotyczy rozwiązań, które już stosujemy np.

a) Przetarg na transport ze wskazaniem RIPOK-a;
b) PSZOK tylko stacjonarny;
c) Wyłączenie cmentarzy z sytemu, wywożenie odpadów na podstawie umowy cywilno-

prawnej z firmą odbierającą odpady.
Ponadto egzekucja opłaty za odbiór odpadów komunalnych przechodzi na Urzędy Skarbowe.
Zniesiono obowiązek składania deklaracji w przypadku zmiany stawki, ale pojawiła się
konieczność zawiadamiania właściciela nieruchomości o nowej stawce.

Kazimierz Chudy: Dziękujemy. Witam kolegów którzy przybyli: Ireneusza Zająca (Wójt
Wijewa) oraz Sebastiana Czwojdę (Burmistrz Krobi). Jest nas więcej do głosowania – 17 na
18 gmin. Czy są jakieś pytania do Pana Przewodniczącego Zarządu?

Piotr Curyk: Burmistrz Pogorzeli: czy nie rozważał Pan Przewodniczący unieważnienia
przetargu na sektorze, gdzie oferta jest najwyższa? Być może MZO zechciałoby wtedy
konkurować w tym obszarze.

Eugeniusz Karpiński: w tym sektorze była tylko jedna oferta tj. REMONDISu. Co prawda
były dwa wadia, drugie MZO Leszno, ale ostatecznie oferta nie została złożona.
Rozważaliśmy opcję unieważnienia przetargu, tylko nauczeni doświadczeniem, tego co
REMONDIS oferował SELEKTOWI /inny związek międzygminny, gdzie dwukrotnie
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unieważniano przetarg a REMONDIS ciągle oferował tę samą wysoką kwotę, która
ostatecznie została przyjęta/ zrezygnowaliśmy. Niczego nie uzyskamy, bo „tort został
podzielony”.

Sebastian Czwojda, Burmistrz Krobi: a co to znaczy „ tort został podzielony”?

Eugeniusz Karpiński: to nie jest określenie pejoratywne. Przed wejściem w życie systemu,
czyli przed 1 lipca 2013 roku, na rynku odpadów komunalnych funkcjonowało ponad 3,7 tys.
firm, obecnie zostało ok. 800. Cześć załapała się jako podwykonawcy, pozostałe praktycznie
przestały istnieć. Zostali tylko Ci gracze najmocniejsi, w naszym przypadku Ci sami, którzy
na mocy pierwszych umów aktualnie odbierają odpady komunalne z sektorów gmin –
członków KZGRL. Można powiedzieć, że ta ustawa w pewnym sensie zamordowała
konkurencję.

Jerzy Kulak, Burmistrz Gostynia: Pytanie jest takie: czy MZO może wystartować w tym
sektorze, czy ma takie moce przerobowe.

Wiesław Wojdyła, Prezes MZO Sp. z o.o. w Lesznie: Nie mamy takiego potencjału, aby objąć
jeszcze jeden sektor. To jest konieczność zakupu min. 8 nowych śmieciarek, nie wspominając
o innym sprzęcie. Zakupilibyśmy nowy sprzęt, zatrudnilibyśmy nowych pracowników a za
dwa lata moglibyśmy stracić ten obszar i co wtedy? Poza tym ten obszar jest najtrudniejszy,
ze względu na rozłożenie nieruchomości, dojazd i teren.

Kazimierz Chudy, Senior Zgromadzenia: czy są jeszcze jakieś pytania? /brak/ Zatem
otwieram punkt szósty dzisiejszego Zgromadzenia: Interpelacje i zapytania członków
Zgromadzenia.

Eugeniusz Karpiński, Przewodniczący Zarządu KZGRL: Nie wpłynęła żadna interpelacja
i/lub zapytanie od członków Zgromadzenia.

Kazimierz Chudy, Wójt Gminy Pakosław, Senior Zgromadzenia: Przechodzimy do punktu
siódmego porządku obrad. Jako Senior Zgromadzenia mam obowiązek przeprowadzić wybór
w trybie tajnym Przewodniczącego Zgromadzenia Związku. Konieczne jest wskazanie min.
dwóch a najlepiej trzech członków Komisji Skrutacyjnej, wybranej w trybie jawnym.
Powinny to być osoby, które nie będą startować w dzisiejszych wyborach.

Zaproponowano do Komisji Skrutacyjnej kandydatury Zbigniewa Koszarka –
Burmistrza Jutrosina, Małgorzatę Adamczak – Burmistrz Śmigla oraz Stanisława
Krysickiego – Wójta Pępowa.
W głosowaniu jawnym w sprawie wyboru członków Komisji Skrutacyjnej wzięło udział 17
członków Zgromadzenia (na Zgromadzeniu brakowało Burmistrza Rawicza). Jednogłośnie
zaakceptowano proponowany skład Komisji Skrutacyjnej. Członkowie Komisji Skrutacyjnej
wybrali Zbigniewa Koszarka na Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej, którego zadaniem
będzie ogłoszenie wyników wyborów.

Senior Zgromadzenia poprosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego
Zgromadzenia Związku.

Propozycja pierwsza, zgłoszona przez Prezydenta Miasta Leszna – Jacek Karmiński,
Wójt Gminy Lipno.


